

المفكرة المفارة المفارة

إعداد أخواتكن مجموعة "على خطى الصحابة"

Prepared by (on the footstep of the companions) group

تدقيق فضيلة الشيخ د. طارق بن عبد الرحمن الحواس

Audited by: Sheik D.(Tariq AbdulrahmanAlhawas)



أخي الغالي .. أختى الغالية

لا يظل الحب حبيس القلب ، وأوعية الصدر بل ينبثق ليترجم إما بكامة ، أو لفتة ، أوتنبيه لتكونا على درب الإستقامة ثابتين ، فإيا كا والتخبط في أمور الشريعة فهي كالشمس وضوحاً ، وكالقمر ينير درب السائرين ولن تعذرا بجهل فعصر الأمية قد اندرس ، فاسألا دوما عالماً ، وخذا تجربة حكيم . فبالهوى ضاعت عقول راجحة ، وبقرناء فبالهوى ضاعت عقول راجحة ، وبقرناء السوء تنكبت جموع عاصية .

والله عزّ وجل أثنى على من تواصى بالحق في كتابه لذا تخرج مفكرة «لحظة ». من قلوب عاشت مع القرآن سنيناً ؛ وذاقت لذته ؛ لتكن في حياتكما زاداً على الطريق ومعينا على (تقوى الله).

أخواتكن مجموعة (على خطى الصحابة)



Dear brother and sister

Love does not remain locked in the heart, and chest vessels, but spout to translate either word, gesture, or alert, to be on the path of righteousness and steadfastness, then you and confusion in the affairs of Shareah(law) it is like the sun is visible and clear, and like the moon illuminates the path of walking, and will not be ignorant illiteracy has extincted, always wondered a scientist, and a wise experience, with vagary lost superior minds, and with bad companions multitude of people were scattered.

God Almighty praised those who have the right to write, so a notebook (a moment). From the hearts lived with the Qur'an and Sunnah; and tasted his lust. To be in your life, the boost on the road and a certain (the piety of God).



(Citation (Altheker)) الذكر ا

لماذا عند ذكرك لله قلبك في شتات ، وعقلك يحضر ويغيب ، تذكر أن الله يسمعك والملائكة تكتب ما تقول وما تذكر.

Why When the Exalted God, you heart and mind in dispersion attend and lose sight remembe that God hears you, and th angels write what it said an what remembered.



(The pray) الصلاة

أتشعر وأنت مفرط في صلاتك أن الصلاة عمود الإسلام من تركها فقد كفر وأنها أول عمل تحاسب عليه ، فالله رزقك نعمة عظيمة ؛ فلا تؤخرها ولا تتكاسل عنها أليست الصك فلا تؤخرها ولا تتكاسل عنها أليست الصك الحقيقي لدخولك الجنة ؟

And you are excessive in your prayer that it is the pillar and the column of Islam leaving it has been disbelieved. It is the first work you charge for, For Allah your livelihood is a great blessing. So don't delay and idle it, isn't the real deed for your entry to pardise?



(The Holy Qura`an) القرآن الكريم

هلا خططت لتحظى بالدرجات العلايوم القيامة ؟ فالقرآن الذي في زاوية غرفتك وتناظره من بعيد هو السبب في ارتقائك درجة إثر درجة.

Have you planned to win the highest degrees on the day of resurrection? The Holy Qura'an, in the corner of your room and looking from afar is the reason for your degree by -degree ascension.



(You are all guardians) کلک راع

أيها الولي على شؤون بيتك ؛ ذريتك رعية بين يديك فلا تضيع رعيتك لبراءة على محياهم تقتلك ؛ أو لمحبة تهون أمامها واجبات دينك.

Dear guardian of the affairs of your home; your progeny is a parish among your hands. Don't waste your obedience to their lives.or for love before the duties of your religion.



(The dress (allebas)) اللباس (The dress (allebas))

أتشعرين وأنت تشترين ملابسكِ أنها الملابس التي ستستر جميع بدنكِ؟ فالتعري أول خطوات إبليس حينا أخرج أبوينا من الجنة ، فلا تسمحي لنفسكِ إلا بما هو ساتر لجميع بدنكِ ، فبالستر أنت أميرة وبالتعري أنت أسيرة .

Do you feel when you buy your clothes it's the clothes that will cover all your body?

The nakedness was the first step of the devil, when he brought out our parents from the Paradise, so don't allow yourself unless it covers all your body.



(The viel (alhejab)) الحجاب

لو لم يكن الحجاب أغلى من كنوز الحياة لما واجه حرباً شعواء من قبل أعداء الإسلام والمنافقين . فإياكِ ثم إياكِ والالتفات لما يمس عباءتكِ بنزولها على كتفيكِ ، أو بزخرفتها أو بتلوينها ، فقد خسرت من باعت بثمن بخس حجابها ، وهوت من كشفت عن الوجه خمارها .

If the veil wasn't more precious than the treasures of life, it wouldn't have faced a war of hostility by the enemies of Islam. Don't pay attention to what touches your cloak (Abaya)down on your shoulders or decorated, it has lost from the sale of cheap veil and fall who revealed face cover (khemar).



ich de Just a moment

(Imitation (al tashapoh)) التشبه

أمر التشبه بغير المسلمين خطير، وأمر تشبه الرجل بالمرأة والمرأة بالرجل طرد وإبعاد عن رحمة الله فكن يا رجلاً رجلاً، وكوني يا أنثى أنثى ...

Imitating non-Muslims is dangerous, and it is like a man in a woman and a women with a man expels and drives out from the mercy of God so be a male and be a woman ..



ich de Just a moment

الوقت (The time)

وقتكِ ثمين فلا تخرجي من بيتكِ إلا خروجاً تؤجرين عليه ، كصلة رحم ، أو عيادة مريض أو دار تحفيظ.

Your time is precious, so don't leave your home except for a rewarded exit like visiting your relatives, visiting a patient or going to a house of memorizing the Quran.



قنوات التواصل (Channels of communications)

هل تشعر وأنت تقلب وسائل التواصل أن الموضوع الذي تقلبه بين يديك سيتريك دينيا وعلمياً، وحياتياً، وأخروياً؟

Do you feel when you browsing social media that the subject between your hands raises you religiously, scientifically, psychologically and afterworld?



(The teachers) المُعلم والمعلمة

من مثلكا أيها المعلم وأيتها المعامة ؟ فكل من في الذاكرة برحلون إلا ما بنيتا من أثر، وما صنعتا من قدوة ، وما أسستا من خلق.

Who is like you? O teacher. All those in the memory are leaving except what have been built of the impact and what you have created of example and morals.

Pointed instrument: the

ed for breaking

639

with an iron

of them



الغناء والمعازف (Singing and musicians)

مسكين من يظن أن سعادته فيا حرمه الله ؛ فقلبك يسه الهم ، ويناله الضيق والضنك عند ساع الغناء والمعازف ، فحذار حسرة الإثم والذنب والويل والوعيد .

Poor one who thinks that his happiness in what forbidden by God. Your heart will touch concern and distress when hears singing . So, be aware of sin and guilt sigh.



(The feasts (the Eids)) الأعياد

طعم الحلوى لذيذ في عيدي الفطر والأضحى وغيرهما أعياد بدعية ، وتشبه ، وسعادة مزيفة ما أنزل الله بها من سلطان.

The taste of sweets is delicious in Eidal-Fitrand al-Adha, other Eidsare heresies, similarity and false happiness, Allah did not imply it.



(Seats of studying) مقاعد الدراسة

ألم نجلس على مقاعد الدراسة طويلاً، قل لي بربك أين أثر العلم، إن كنا سنقلد أي موضة ونصغي لكل ناعق بحجة التطور ومواكبة العصر ؟؟

Sitting on the studying seats for a long time. Tell me by your Lord, the impact of science that if we imitate any fashion, listen to each hinder the pretext of evolution and keep pace with the age.



(The leaving) الرحيل

ستعود أيها الإنسان يوما إلى ربك وحيداً صفراً، فلا أهل ولا ثروة ولا منصب فهلا أحسنت الاستعداد وتزودت بخير زاد؟

You shall return once to your Lord, alone, no kin, no wealth, and no position. Are you well-prepared and supplied with good provisions.



أخي الغالي ، أختي الغالية أرأيتها كيف أن الحرف ذو سر عجيب يكون رقراقاً منساباً بالحب وإن لبس لباس الصراحة أو جاء يدق الصميم.

فما خلقنا لنلهو ونلعب بل خلقنا لنعبد ونتقي فعلى تلك المعاني كانت وصايانا لكما (تكاتفاً تذاكراً ، تآزراً) نزعنا عنها قناع المجاملة وألبسناها لباس الصدق والصراحة لنحث الخطى قدماً إلى رضوان الله على ركابنا تستقر مطمئنة في الفردوس الأعلى .



Dear brother and sister
You sees how the letter has a
wondrous amazing secret
manipulated with love even
wearing the dress of frankness
or beats heart for its cruelty.

We haven't been created to play but to worship and fear Allah. So on those meanings were our loyal commandments (shoulder to shoulder, memorizing and synergy) removing the mask of courtesy and dressing the dress of honesty and frankness So, let's urge the pace forward the God's satisfaction, may our passengers rest assured in the supreme paradise.













https://t.me/nouranddiaa